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Verslag van de vergadering van de commissie Werk van 2 oktober 2003  
 
 
 

Aanwezig zijn: 

De heren E. Schaap (voorzitter), C.J.M. Goossens (PvdA), W. Keur (VVD), J. Kramer (VVD), W.E. van der 

Meulen (VVD), mevrouw I. Maters-Meuleman (CDA), de heren R. Spriensma (CDA) en P.C. Hildering 

(ChristenUnie), mevrouw M.P.M.M. van der Wee (GroenLinks), de heren H. Nijenhuis (D66), J.J.F. van 

Wezel (SP), J. Jongsma (LPF) en J.N. Simonse (SGP), L.J.J. Caniëls (commissiegriffier) en K.E. Kloetstra 

(griffie medewerker). 

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten: de heren A.L. Greiner en W.G. de Raad 

Ambtelijke organisatie:  W.H.J. Teeuwisse (dir. I&O) en R.M. Schuitemaker (afd. hfd. EZ en WenV a.i.) 

 

Afwezig zijn: 

Mevrouw M.H. Koster (PvdA) en de heren B.A. van den Berg (PvdA), J.P. Slicht (PvdA) en J. Kramer (VVD) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter vraagt de commissie de agenda vast te stellen. De voorzitter stelt voor eerst het 

programma 6., dan 7., 3. en daarna 8. te behandelen en na behandeling van een onderwerp de reactie 

van de portefeuille daarop te laten volgen. De commissie stemt in met de voorliggende agenda en met 

het verzoek van de PvdA en de VVD tijd in te ruimen voor het extra agendapunt over de 

Noordvleugelconferentie en Manifest De Uitweg.  

 

3. Mededelingen 

-  Bericht van verhindering ontvangen van:  Mevrouw M.H. Koster (PvdA) en de heren B.A. van den 

Berg (PvdA), J.P. Slicht (PvdA) en J. Kramer (VVD). 

- In het presidium is de wijze van verslaglegging als volgt vastgesteld. Bij het ‘onderwerp’ 

statenvoorstel wordt alleen de conclusie van de commissie genotuleerd. Bij de ‘bespreekstukken’ 

wordt na de discussie aan de fracties gevraagd, samenvattend hun standpunt weer te geven. Dit 

standpunt wordt genotuleerd. Vragen kunnen vooraf aan de ambtelijke organisatie gesteld worden. 

- Heden is in de bakjes gelegd de memo d.d. 1 oktober 2003 over mededeling KPN/afstandbediening. 

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 

 

4. Behandeling van de begroting 

 

a.  Algemene ronde 

Alle fracties vinden de opzet van de programmabegroting een stap in de goede richting en 

complimenteren de ambtelijke organisatie hiermee. Toch zouden de meeste fracties de doelstellingen 

specifieker (concreter) geformuleerd willen zien met daarbij meetbare (controle)punten en accenten.    

 

1. Programma 6. Werken en Ondernemen 

LPF vraagt of het beschikbaar stellen van breedband internet voor het totale gebied ten koste gaat van 

de glasvezeltechniek. De fractie vraagt nadere informatie over de status van het Geomaticapark NOP.  
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VVD mist op onderdelen de meetbaarheid en de kwaliteit van de geformuleerde doelstellingen, zoals bij: 

het verminderen van het aantal aanvragen bij vrijstelling van bestemmingsplannen, veiligheid van 

bedrijfsparken (parkmanagement, acquisitie gemeenten) en technologiebeleid. De fractie vindt het 

oppakken van het arbeidsmarktbeleid en startersbeleid door GS een goed initiatief. Economische 

gebiedsbevordering wordt door de fractie al jaren bepleit en zij mist in de begroting dan ook de afweging 

hoe in financiële zin een en ander bereikt zou moeten worden. Op het gebied van landbouw en natuur 

vraagt de fractie zich af of het geld voor het opzetten van projecten niet beter besteed kan worden aan 

be- of verwerkingsbedrijven. Over de stand van zaken Geomaticapark NOP wil zij geïnformeerd worden. 

Daarnaast is de fractie verbaasd over een aantal genomen stappen ten aanzien van het bedrijf de Knor-

polder. Zij vraagt GS met dergelijke stappen voorzichtig om te gaan. De fractie vraagt uitleg over 

berichten in de pers, dat in Noordelijk Flevoland geen bedrijventerreinen meer worden uitgegeven en de 

concentratie in Emmeloord zou plaatsvinden. De fractie is benieuwd hoe zich dat verhoudt tot het 

provinciaal beleid.   

D66 stelt voor de bedrijfstak landbouw en visserij onder te brengen in ‘werk en ondernemen’. De fractie 

vraagt of de op pagina 81, regionale luchthaven, genoemde PKB de huidige PKB betreft. Over de 

Ontwikkelingsmaatschappij Flevoland had de fractie eerst haar twijfels, maar na de gekregen uitleg, laat 

zij deze varen en gaat de fractie akkoord met de voorgestelde constructie. 

SGP onderschrijft het belang van een krachtige, industriële sector. De fractie dringt aan een beleid op te 

starten voor de periode na 2007, EU-subsidies en hiervoor een tijdige buffer op te bouwen. Zij vraagt 

zich af hoeveel bijgedragen wordt aan herstructurering bedrijventerreinen.  

PvdA vraagt aandacht voor de snelle groei van de werkeloosheid in Flevoland en vindt, dat deze 

problematiek vraagt keuzes te maken, waarbij de nadruk zou moeten liggen op het resultaat. De fractie 

vraagt dan ook een verklaring voor de lichte budgetverhoging voor 2004. Bij het punt 

Ontwikkelingsmaatschappij zou de fractie bij ‘gebiedspromotie- en bevordering’ willen lezen: acquisitie 

en met name arbeidsontplooiing. Zij is benieuwd naar de inspanning van het college om de 

geformuleerde doelstelling om in 2015 een aantal arbeidsplaatsen te bereiken van 90 % van de 

beroepsbevolking en de in dat kader reeds opgetreden achterstand. Naar aanleiding van  6.2.1.2. 

multimodaal overslagcentrum Lelystad vraagt de fractie of er aanwijzingen zijn, dat er bij investeerders 

bereidheid bestaat hierin te investeren en wat het aandeel hierin van de provincie zal zijn. 

CDA wil geïnformeerd worden over de stand van zaken Geomaticapark NOP en het Biosciencepark 

Lelystad. De fractie vraagt zich af wat de inzet van de provincie is; is dat stimuleren en zichtbaar maken 

van vacatures en acquisitie en is met provincie Utrecht overleg gepleegd (refereert aan ontwikkelingen 

bij de gemeente Eemnes)? Voorts heeft de fractie de indruk dat een bedrag van 50.000,-- voor de 

Ontwikkelingsmaatschappij vrij weinig is. 

GroenLinks mist bijvoorbeeld op het gebied van de toename arbeidsplaatsen een verfijning van de 

accenten en hoe GS zich die toename voorstelt. Zij vraagt wat bijvoorbeeld de doelstelling is van de 

buitenlandse missie? De fractie wil ook geïnformeerd worden over het Geomaticapark en 

Biosciencepark en wacht het antwoord over de PKB voor de luchthaven af.  

SP merkt op, dat zij een deel van de stukken mist. 

ChristenUnie vindt de werkgelegenheid belangrijk en met name de balans tussen woon- en werkverkeer 

en mist dat bij de beschrijving van de doelstelling. Zij vraagt of aangeven kan worden wat onder 

ontwikkeling luchthaven (Rijk) bedoeld wordt en het doel van deelname aan internationale 

bijeenkomsten en missie? De fractie wil graag weten wat GS wil bereiken met acquisitie? 

 

b.    Reactie van de portefeuillehouder 

De gedeputeerde Greiner gaat over tot beantwoording. 

- Breedband internet/ADSL; dit is een onderwerp van algemeen belang en in algemene zin gaat het 

om een bijdrage te leveren via dit medium en cohesie binnen de bedrijventerreinen. GS proberen de 

verschillende initiatieven, projecten op dit gebied bij elkaar te brengen, te komen tot een gezamenlijk 

voorstel en zijn in overleg met aanbieders om te proberen voor het gebied een ADSL-ontsluiting te 

krijgen. GS zijn zowel initiërend als orchestrerend bezig. 

- Meetbare doelstellingen; van de provincie kan niet verwacht worden, dat zij zelf arbeidsplaatsen 

creëert, maar wel dat zij economische voorwaarden schept, waardoor bedrijven meer mogelijkheden 

tot groei c.q. inkrimpen krijgen. Meetbaarheid; de cijfers zijn faciliterend aan bijvoorbeeld projecten. 

In het voorgenomen locatiebeleid worden achtergronden geschapen, zodat vermindering kan 

plaatsvinden van de noodzaak tot wijziging van bestemmingsplannen.  

- Veiligheid bedrijventerreinen; de provincie beschikt niet over een eigen politie en gaat ook niet over  

de inzet van de politie. Uiteraard heeft de provincie wel een stimulerende rol, zodat op 

bedrijventerreinen benaderbare eenheden, samenhang en cohesie ontstaat en sociale controle 

(parkmanagement). Het Platform Regionale Criminaliteit Bedrijven is de plek om de 

veiligheidsaspecten te bespreken. Het is mogelijk, om met alle leden van het Platform een 

convenant af te sluiten, waarin dergelijke zaken opgenomen kunnen worden. 
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- Acquisitie is voorbehouden aan gemeenten. GS kunnen gemeenten uiteraard helpen met acquireren 

en hen kunnen helpen het handelsregistratie beter te benutten. Een steunpunt  voor gemeenten bij 

de Kamer van Koophandel zou mooi zijn. Binnenkort komt er voor gemeenten een projectvoorstel. 

- Luchthaven. Het gaat hier over de huidige PKB. 

- Over het Geomaticapark zijn GS in overleg met gemeente NOP. Dit overleg is erop gericht de 

continuïteit te verzekeren. Met de Universiteit van Wageningen zijn GS in een soortgelijk overleg 

over het Biosciencepark (herstart). Bedrijven zijn geïnteresseerd in het Multimodaal 

Overslagcentrum Lelystad en de gemeente is bereid die interesse te honoreren. 

- Over de arbeidsmarktbeleid is in de vorige commissievergadering gediscussieerd. Een en ander 

wordt nu verzameld in een beknopte notitie. Ondertussen proberen GS met name de vraagzijde te 

stimuleren.  

- De post EPD-periode; GS gaan er vanuit, dat er een vervolgprogramma komt, wellicht in het kader 

van doelstelling II. Brussel bereidt een ‘positionpaper’ voor met criteria voor de periode na 2006. 

- Ontwikkelingsmaatschappij; Hij onderschrijft de opmerking van het CDA, dat een bedrag van 

50.000,-- Euro voor De Aanjager niet in verhouding staat tot de ambitie. Aan een nader voorstel  

wordt aangewerkt.     

 

2. Programma 7. Toerisme en Recreatie 

LPF merkt op, dat onder punt 7.2.1.2. gesproken wordt over een groei van de werkgelegenheid van 

gemiddeld  5 % per jaar, terwijl daarna ontwikkelingen worden genoemd, zoals SARS, die wordt gebruikt 

als argumenten, waardoor die ambitie niet kan worden gehaald. De fractie vindt grafiek 7.2. ontwikkeling 

toeristische overnachtingen en dagbezoeken 1995-2001niets zeggend.  

VVD heeft gedeputeerde Greiner op de radio horen praten over grootschalige evenemententerreinen. 

De fractie vraagt of het hier ging over een evenementenpark in Almere, het Six Flags terrein of wellicht 

toch een ander terrein. De fractie vraagt GS goed na te denken over de gevolgen van nog een 

grootschalig evenemententerrein. Het is de fractie opgevallen, dat al het geld naar het FBT gaat, dan 

mag ook geëist worden, dat het personeel (VVV) beter geschoold wordt, met name voor wat betreft de 

historie van Flevoland en het IJsselmeerpolders. Op dit moment hebben de mensen in het veld niet 

genoeg kennis om een aantal zaken uit te dragen.  

D66 hoopt, dat in het beleid concrete zones worden aangewezen en wacht de voorstellen hieromtrent af. 

De definitieve locatiekeuze voor een grootschalig evenementterrein ligt, naar de mening van de fractie, 

vrij vast binnen de gemeente Dronten. 

SGP kiest voor het continueren van rust en ruimte en niet voor grootschalige evenemententerreinen, 

themaparken massa recreatie (zondags rust). De hiervoor begrote financiële middelen kunnen dan 

ingezet worden voor de toegankelijkheid van de natuur. 

PvdA wil de bijdrage aan het FBT ter discussie stellen. De fractie is van mening, dat het beschikbaar 

stellen van dit soort bijdrage alleen kan, op het moment dat een degelijk marketingplan aanwezig is met 

doelen voor ogen, meetbare resultaten en concrete, harde cijfers en in het kader van BART gerelateerd 

kan worden. Het programma is inhoudelijk akkoord. De fractie vraagt wanneer het geld beschikbaar 

wordt gesteld? 

CDA merkt op, dat de grootste vijand van Flevoland het imago is en pleit voor een imagoverbetering bij 

bijvoorbeeld de overkoepelende recreatieorganisaties. De fractie vraagt naar de stand van zaken 

recreatieve rijwielpaden en een overzicht van de renovatie van die fietspaden. 

GroenLinks vindt het BART erg ambitieus. De fractie vraagt hoe het zit met de afgesproken 

overlegplatformen en recreatieve bedrijfsleven (sector). Voor de imagoverbetering Flevoland wordt FBT 

als middel gebruikt. De fractie informeert wat volgens GS een goed functionerende organisatie is en wat 

dat dan betekent? Naar de mening van de fractie is een plan van aanpak enzovoorts noodzakelijk om 

een beoordeling te kunnen maken en voor het maken van meerjaren afspraken. De recreatieve 

fietspaden zouden een voorziening moeten zijn, die perfect is. De fractie vraagt zich af welke eisen 

gesteld worden aan een grootschalig evenemententerrein en wat hiermee beoogd wordt. 

SP sluit zich aan bij de opmerking over de kennis van medewerkers van de VVV’s over Flevoland. De 

fractie vraagt bij het aanwijzen van een locatie voor een grootschalige evenemententerreinen rekening te 

houden met de bereikbaarheid per openbaar vervoer.  

ChristenUnie vindt dat goed onderhouden fietspaden bijdragen aan de promotie van Flevoland. Bij 

evenemententerreinen en grootschalige recreatieprojecten moeten de randvoorwaarden vooraf bekend 

zijn, zoals: bereikbaarheid, overlast en milieueffecten, waarbij de aanvoer van toeristen over ‘water’ als 

optie meegenomen zou moeten worden. 

VVD herinnert de leden aan de discussie over de bereikbaarheid over water in de vorige samenstelling 

van de commissie ELPOO. De fractie stelt vast dat hierover een stilte is ontstaan en vraagt dit punt 

opnieuw mee te nemen. 

 

b.  Reactie van de portefeuillehouder 

Gedeputeerde De Raad gaat in op de vragen en opmerkingen over de fietspaden. Er zijn drie fietspaden 

te onderscheiden, te weten: de lange afstandsfietspaden, de recreatieve fietspaden en het padennet 

(routestructuur). Voor de lange afstandsfietspaden neemt de provincie nu zelf de regie in handen en stelt 
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financiële middelen ter beschikking. De provincie gaat samen met de terreinbeheerders, gemeenten en 

het Waterschap de samenwerking en financiële middelen bespreken. De recreatieve fietspaden komen 

terug binnen de verschillende beleidsvelden, zoals OPAL, Randmeren en dergelijke. Het padennet 

(routestructuur) is een idee van het FBT, om alle fietspaden hierbij te betrekken, zo wordt een groter 

kader geschetst.  

Gedeputeerde Greiner gaat tot verdere beantwoording over.  

- De doelstelling: groei van de werkgelegenheid van gemiddeld  5 % per jaar voor 2004 blijft overeind. 

- Ten aanzien van grootschalige evenemententerreinen brengt hij de Wereld Jamboree in herinnering 

(aangelegd met geld van de provincie, nu Lowlands-terrein). Het onderzoek loopt tot december. 

Knelpunten van zo’n grootschalige evenemententerrein gaan gepaard met knelpunten op nationaal 

niveau (veiligheidsmaatregelen, binnen kader van eigen omgeving).  

- Terecht is opgemerkt, dat het imago slecht is, maar er wordt van alles aan gedaan. Een concrete 

actie is bijvoorbeeld het door de provincie jaarlijks te organiseren Flevo Ontbijt in Den Haag. Het 

thema voor het aanstaande ontbijt is: toerisme (voor landelijke beeldvorming).  

- Van het FBT krijgt GS een strategisch- en activiteitenplan. De intentie bestaat om dit jaar nog een 

overeenkomst sluiten. 

- De opmerkingen over de deskundigheid van VVV-medewerkers wordt meegenomen. 

- Door de Eemhof ontstaat een vertekening in statistieken, daardoor zegt de grafiek inderdaad niet 

zoveel. 

 

Conclusie: De deskundigheid van VVV-medewerkers wordt besproken met het FBT. 

 

De voorzitter schorst de vergadering. De heer A.L. Greiner (gedeputeerde) verlaat de vergadering. 

Vervolgens heropent de voorzitter de vergadering. Hij stelt voor eerst de drie statenvoorstellen te 

behandelen en daarna de onderdelen 2. en 8. van de programmabegroting. De commissie stemt 

hiermee in.  

  

5.   Statenvoorstellen 

a. Vaststelling begroting 2004 van de provincie Flevoland inclusief de 1
e
 wijziging 

SGP vraagt of het bedrag van 50.000,-- Euro op onderdeel 6.1. Werken en Ondernemen (nieuw) nodig 

is. 

Gedeputeerde De Raad geeft aan, dat eerst een start gemaakt moet worden en daarom gekozen is voor 

een bedrag, zodat de ruimte blijft voor eigen invulling. 

CDA vraagt of de genoemde 2 fte voor de afdeling Wegen en Verkeer op pagina 5, onderdeel 15.2. 

Apparaatskosten, formatie-uitbreiding 2004 ingevuld worden met tijdelijke inhuurkrachten of da het 

inhuren van menskracht niet meer aan de orde is? 

Gedeputeerde De Raad kan niet met zekerheid zeggen dat er nooit meer mensen ingehuurd zullen 

worden. Het takenpakket bij de afdeling Wegen en Verkeer is momenteel zo, dat hier extra personeel 

ingezet moet worden.  

PvdA vraagt of de informatie juist is over de financiële ruimte, waarbij GS zelf al een verdeling gemaakt 

zou hebben naar nieuw beleid. De fractie heeft namelijk zelf ook suggesties voor de invulling van deze 

financiële ruimte. 

Gedeputeerde De Raad antwoordt, dat de informatie juist is en GS zal hierover nog informatie 

verstrekken. 

 

Conclusie: De commissie adviseert de begroting 2004 van de provincie Flevoland inclusief de 1
e
 

wijziging vast te stellen. 

 

b. Opcenten motorrijtuigenbelasting per 1 april 2004 

Conclusie: De commissie verwijst naar de behandeling van dit voorstel in de commissie Bestuur. 

 

c. Provinciaal Meerjarenprogramma Infrastructuur en Transport 2004-2008 (PMIT 2004-2008) 

Conclusie: De commissie ziet het voorstel als achterliggende informatie en zal het betrekken bij de 

behandeling van de programmabegroting, onderdeel Infrastructuur en Mobiliteit.  

 

4.    Vervolg behandeling van de begroting 

a. Algemene ronde  

 

3. Programma 2. Infrastructuur en mobiliteit 

Bij behandeling van dit programmaonderdeel wordt het voorstel PMIT betrokken. 

 

LPF stelt dat veiligheid voor de fractie de hoofdprioriteit is en het is voor de fractie daarom niet 

acceptabel, dat veiligheidsverhogende maatregelen worden getemporiseerd, zoals in het PMIT staat. 

Het streven naar verdubbeling van de Hollandse Brug is toe te juichen. Het effect daarvan valt vrijwel in 

het niet als het daarop aansluitende wegenstructuur niet wordt aangepakt. In die situatie zouden, naar 
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oordeel van de fractie, ook geen extra middelen vrij gemaakt moeten worden. De fractie vraag dan liever  

aandacht voor completering A50 en ziet dat als top prioriteit. 

VVD heeft conform afspraak vooraf schriftelijk vragen ingediend, maar hierop nog geen antwoord 

ontvangen. De fractie stelt deze vragen daarom nog een keer ter vergadering. 

1. Kan het college aangegeven of de planning van de werkzaamheden onderhoud landwegen voor 

2003 wordt gehaald? Mocht dat niet het geval zijn: waarom niet en wat gaat het college doen om 

een mogelijke achterstand in te lopen?  

2. Wat betekent de bezuiniging van 325.000,-- Euro in relatie tot de vorige vraag en wat betekent deze 

eenmalige bezuiniging voor de eigen inzet van de provincie op het gebied van bereikbaarheid en 

verkeersveiligheid?  

3. In de planning van werkzaamheden landwegen 2004-2008 staat vermeld de aanleg van de 

parallelwegen langs de Hanzeweg. Wordt het statenstandpunt over een snel en gedegen onderzoek 

naar de directe doortrekking van de N23 naar de Drontermeerdijk betrokken in de 

werkvoorbereidingen (aanvullend onderzoek kan tot andere conclusies leiden)?  

4. Kan het college aangeven of er afspraken zijn gemaakt met de Flevolandse regiopolitie over 

maatregelen op het gebied van snelheidsbeheersing, met name het controleren op gevaarlijke 

plekken en op gevaar genererende tijdstippen; inruilen van flitspalen (waar en hoeveel) tegen 

roodlicht fotocamera’s op gevaarlijke kruispunten en gekoppeld aan vri’s (waar en wanneer). 

5. Kan het college al aangeven op welke wijze zij de openbare aanbesteding voor de uitvoering van het 

streekbusvervoer gaat vorm geven, ook al is de invoering van de decentralisatie met een jaar 

uitgesteld? 

6. Kan het college aangeven of de gedachte van de fractie om tot een werkplan te komen voor het 

verbeteren en verstevigen van de wegbermen (om de vele eenzijdige ernstige ongevallen te 

beperken) kan worden uitgevoerd, zodat aan de hand van dit plan de inwoners kan worden getoond 

dat er aan dit probleem wordt gewerkt. Het moet toch mogelijk zijn de locaties in beeld te brengen en 

in categorieën onder te verdelen. 

7. Gelet op het gebruik van de provinciale wegen in de steden is er eerder gesproken over overdracht 

van deze wegen aan Almere en Lelystad. Is daar een plan voor in voorbereiding? 

8. Vindt er een aanpassing in de busverbinding plaats van Lelystad naar het Aviodrome, zoals bij Six 

Flags aanpassing busverbetering in relatie tot toeristische afspraken. 

SGP onderschrijft de doelstellingen. Over de bereikbaarheid heeft de fractie een paar vragen. Zij 

informeert hoe relevant het doortrekken is van de A6-A9 bij het IOP Almere? Is de A30 nog in beeld en 

de voltooiing van de N50? Is bij de Hanzelijn-Zuiderzeelijn gedacht aan de veiligheid bij stations en 

bushaltes? Zijn gemeenten ook bereid mee te werken aan de infrastructuur en onderhoud daarvan? De 

fractie heeft haar twijfels over de verkeersveiligheid en de haalbaarheid. Bij paragraaf  2.2.5.4. 

(baggerspecie verwijderen) vraagt de fractie zich af wie hiervoor verantwoordelijk is en wie dit moet gaan 

betalen. Zij vraagt blijvende aandacht voor de fietspaden. Ten slotte attendeert de fractie erop, dat als 

gevolg van de bezuinigen op het stad- en streekvervoer de tarieven omhoog moeten. Zij informeert of de 

provincie kan bijspringen wanneer zich hier knelpunten voordoen? 

PvdA heeft een aantal vragen. Openbaar vervoer, punt 2.2.3.4. uitgaande van verdere bezuinigingen 

vraagt de fractie zich af of die bezuinigingen in het Omgevingsplan worden meegenomen. Bediening 

Tollebekerbrug (mededeling); als gevolg van aansluiting met ISDN-lijn van KPN zijn de kostenhoger dan 

de genoemde 43.000,-- Euro. De fractie vindt dat de meerkosten verhaald hadden moeten worden bij de 

KPN, inclusief de kosten voor extra inzet personeel, die als gevolg hiervan gemaakt zijn. Zij vraagt van 

GS een uiterste toezegging hieromtrent. Meerjarenprogramma instandhouding landwegen; de fractie 

vraagt naar de oorzaak van de vertraging en waarom de commissie nu pas op de hoogte wordt gesteld? 

De fractie vindt het tijd worden, dat extra geld beschikbaar gesteld wordt aan het onderhoud van de 

vaarwegen (punt 2.2.5.). Een belangrijk punt voor de fractie is de inrichting van natuur met ecologische 

oevers. Zij vindt het dan ook teleurstellend dat juist op dit punt wordt bezuinigd. De fractie overweegt 

daarom met een amendement te komen in de PS-vergadering. Op het gebied van de verkeersveiligheid 

zou de fractie meer geld beschikbaar willen stellen en zij overweegt op dit punt eveneens met een 

amendement te komen, ten zij GS ruimte zien de prioriteiten binnen het PMIT te verleggen. 

CDA geeft als suggestie door het idee en de aanpak van de provincie Drenthe over de 

verkeersveiligheid (markering van de blackspots).  

GroenLInks vindt dat uitgangspunt moet zijn; de toegankelijkheid en betaalbaarheid van het openbaar 

vervoer. De fractie vraagt hoe zich dat verhoudt tot bezuinigingen van de rijksoverheid en hoe GS 

hiermee omgaan? Indien hiervoor geld beschikbaar gesteld moet worden, dan ruilt de fractie de kosten 

voor aanleg van de magneet zweefbaan in. 

SP is van mening, dat bij uitbreiding van de infrastructuur eerst gekeken moet worden naar verbetering 

van het openbaar vervoer en is daarom tegen bezuinigingen op dat openbaar vervoer. 

ChristenUnie legt een paar accenten. De fractie vindt de veiligheid van de wegen een belangrijk item en 

is verbaasd over de korting van 4 %. Wanneer hiervoor meer geld beschikbaar moet worden gesteld, 

dan moet hier een maximale inspanningsverplichting aan ten grondslag liggen. Het openbaar vervoer, 

mobiliteit (met name naar randstad) vindt de fractie een van de belangrijkste kernpunten. Zij houdt ook 



6 

een pleidooi voor openbaar vervoer via ‘water’. De fractie vindt de magneet zweefbaan een slechte 

oplossing en ziet in dit bedrag mogelijkheden om in te zetten voor het openbaar vervoer via het water. 

 

 

 

b. Reactie van de portefeuillehouder 

Gedeputeerde De Raad verkeerde in de veronderstelling, dat de VVD-fractie reeds in het bezit was van 

de schriftelijke beantwoording door GS van de door de fractie gestelde vragen. Hij zal de antwoorden 

verstrekken, doch gaat ze nu ook ter vergadering zijn gesteld hier kort op in en betrekt de vragen en 

opmerkingen van de andere fracties daarbij.  

- Vragen 1 en 2: op basis van de laatste inzichten worden alle geprognosticeerde werken conform de 

planning uitgevoerd en hebben de genoemde bezuinigingen geen invloed op de planning van de 

werkzaamheden in 2003. Vanaf 2004 hebben bedoelde bezuinigingen invloed op het onderhouds- 

en investeringsvolume en dus ook op het gebied van bereikbaarheid en verkeersveiligheid, zoals is 

uitgewerkt in het PMIT 2004-2008.  

- Vraag 3: in de commissie Werk van 11 september jl. is besloten het plan voor de parallelwegen 

Hanzeweg aan te houden en is gevraagd een nader onderzoek te verrichten naar de N23, 

weggedeelte Dronten-Kampen. De afdeling Wegen en Verkeer werkt aan een plan van aanpak. Dit 

plan van aanpak is half oktober klaar, waarna vervolgens (bestuurlijk) overleg zal worden gepland 

met betrokken partijen over de voorgestelde aanpak en het maken van afspraken hierover.  

- Vraag 4: de provincie participeert (ambtelijk) in de stuurgroep van het Verkeersteam van de 

regiopolitie Flevoland. Het Verkeersteam handhaaft in Flevoland intensief op vijf speerpunten te 

weten helm, gordel, roodlicht, alcohol en snelheid. Rond het speerpunt snelheid heeft het 

Verkeersteam contact met de verschillende wegbeheerders. Voor provinciale wegen concentreert de 

snelheidshandhaving zich op gevaarlijke kruispunten en wegvakken (op basis van de ongevalcijfers 

en de blackspot-lijsten). In 2004 gaat het verkeersteam een pilot in Flevoland uitvoeren met een 

mobile trajectcontrole systeem. In overleg tussen provincie en politie is gekeken welke wegen voor 

deze controles in aanmerking komen. De stand van zaken rondom de overdracht van de 

camerakasten aan het Bureau Verkeershandhaving van het Openbaar Ministerie (BVOM) en combi-

kasten bij VRI’s wordt kort uiteen gezet.  

- Vraag 5: de gemeentelijke bevoegdheid voor het openbaar stadsvervoer zal waarschijnlijk per 1 

januari 2004 over gaan naar de provincie. Met de gemeenten Almere en Lelystad is afgesproken dat 

zij deze bevoegdheid direct weer krijgen gedelegeerd (commissie WMVV van 16 april 2003). Een 

uitwerking hiervan in bestuursovereenkomsten zal nog dit jaar plaatsvinden. De gemeenten Lelystad 

en Almere hebben dit jaar hun stadsvervoer aanbesteed. De nieuwe concessies worden per 1 

januari 2004 van kracht. Ook het streekvervoer van Almere naar Noord-Holland is dit jaar 

aanbesteed. Deze concessie treedt medio december in werking. De concessies Zeewolde, 

IJsselmond en Lelystad - Heerenveen - Groningen (huidige interliner 315) worden in 2004/2005 

aanbesteed en treden vòòr 1 januari 2006 in werking. De programma's van eisen hiervoor zullen 

eind dit jaar/begin volgend jaar worden vastgesteld. Met de reservering in 2004 van 400.000,-- Euro 

eigen middelen voor het openbaar vervoer wordt ook een invulling gegeven aan de toegankelijkheid 

en sociale veiligheid. 

- Vraag 6: het programma voor het verstevigen van de bermen is opgenomen in het PMIT 2004-2008. 

In dit programma heeft een herijking plaatsgevonden van de projecten bermversteviging. Hiervoor 

wordt nu rekening gehouden met lagere bedragen, omdat prioriteit wordt gegeven aan het 

aanbrengen van verruwde kantstroken die gelijktijdig met het niet-jaarlijks onderhoud worden 

aangebracht. In de Noordoostpolder wordt nog wel rekening gehouden met het verstevigen van de 

wegberm. Jaarlijks wordt een provinciale kaart gemaakt met alle infrastructuurprojecten. 

- Vraag 7: GS hebben in 2002 de voorkeur uitgesproken over de overdracht van de stadsautowegen, 

inclusief de Waterlandseweg aan de gemeente Almere. In samenwerking met Almere en in opdracht 

van de provincie wordt een rapport opgesteld: "Toekomstvisie SAW's in Almere"(omvang, functie, 

veiligheidssituatie, onderhoudskosten enz. in 2015 en een doorkijk naar 2030). Het rapport besluit 

met een aantal items, die bij eventuele onderhandelingen over een overdracht besproken moeten 

worden. Van een concrete overdracht is dus nog geen sprake, doch aan de voorbereidingen wordt 

gewerkt. In het stedelijk gebied van Lelystad gaat het om twee provinciale wegen: de Houtribweg 

(geen aanleiding tot overdracht) en de Dronterweg (nog geen sprake van overdracht). Een en ander 

is lange termijnvisie.  

- Vraag 8: er komt geen aparte busverbinding naar het Aviodrome.   

- Veel aandacht wordt gevraagd voor de veiligheid. Het is aan PS hoe de financiële verdeling zou 

moeten plaatsvinden en GS maken de (bezuinigings)keuzes. Aan scholing en voorlichting op 

scholen wordt gedaan, alleen het resultaat is moeilijk meetbaar.  

- Ook voor de vaarwegen geldt, dat GS de bezuinigingskeuze maken en PS de middelen verdelen.  

- Aan het ‘verhaal’ N50 wordt hard aangewerkt (studie rondweg) en een oproep wordt gedaan met 

elkaar na te denken over de eindoplossing. De A30 is nog steeds in beeld en komt terug in het IOP, 

de N23 zal waar gemaakt moeten worden. 
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- Over het baggeren, de verwerking en afzet van baggerspecie is een discussie ontstaan over wiens 

taak dit nu is; provincie, gemeente en/of Waterschap. 

- Storing bij afstandsbedienbare brug: de kleine lettertjes sluiten elke aantijging KPN uit. GS gaan nog 

in gesprek met KPN en zullen de personeelslasten hierbij betrekken. 

- Het markeren van bijvoorbeeld blackspots naar het idee van de provincie Drenthe wordt 

meegenomen. 

  

Conclusie: De suggestie de extra personeelslasten te betrekken bij het overleg met KPN over de storing 

bij afstandsbedienbare bruggen wordt meegenomen, evenals het markeren van bijvoorbeeld blackspots 

naar het idee van de provincie Drenthe. 

 

4. Programma 8. Landbouw en Visserij 

VVD  merkt op, dat het gestelde in dit programma een voortvloeisel is uit de landbouwnota, maar de 

fractie mist nog de plattelandsontwikkeling in de toekomst. De fractie ziet voor GS een coördinerende rol 

bij de gasvoorziening rondom Ens en is blij met de extra inzet voor be- verwerkingsbedrijven van 

agrarische- en visserijproducten. Zij vraagt hoe GS denken de deregulering te bereiken?  

D66 vindt, dat dit programmaonderdeel de agrarische geest uitademt en de fractie vraagt of GS nog met 

een integrale aanpak inzake de ontwikkelingsvisie van het platteland komt.  

SGP mist in dit programmaonderdeel de ‘visserij’ en vraagt deze omissie in te vullen voor de PS-

vergadering. De fractie houdt een pleidooi voor het glastuinbouwgebied Ens en vindt de hoge 

verwachtingen voor de biologische landbouw niet terecht, gezien de realiteit.  

CDA had dezelfde vragen en opmerkingen als de fracties van SGP en VVD. 

GroenLinks vraagt wat GS doen om de doelstelling en de drie tot vijf projecten per jaar binnen te halen? 

De Europese Commissie doet nog een uitspraak over de Nederlandse regelingen ten aanzien van de 

intensieve veehouderij. De fractie vraagt hoe zulks zich verhoudt tot zaken in Flevoland?  

SP is voorstander van uitbreiding biologische landbouw en bedrijven, die deze producten verwerken.  

ChristenUnie mist ook het onderdeel ‘visserij’. De fractie is voorstander van biologische landbouw en 

informeert of GS maatregelen nemen om die 10 tot 12 % te halen of dat het percentage bijgesteld moet 

worden. 

 

De heer J.J.F. van Wezel (SP) verlaat de vergadering.  

 

b. Reactie van de portefeuillehouder 

Gedeputeerde De Raad gaat over tot beantwoording van de vragen en opmerkingen. 

- Bij het bevorderen van de biologische landbouw is in de doelstelling het percentage van 12 % 

bijgesteld. 

- Er zal meer aandacht geschonken worden aan de ‘visserij’ en de activiteiten.  

- GS hebben niet het idee, dat grote bedrijven binnen gehaald kunnen worden, ondanks de subsidies. 

- Landbouw- plattelandsontwikkeling: GS hebben hierover een notitie in voorbereiding.  

- Over de coördinerende rol van GS bij de ontwikkeling gasvoorziening rondom Ens zal nader op 

worden terug gekomen. 

- Het nationale debat over de intensieve veehouderij zal worden gevolgd en eventuele gevolgen 

hebben voor het Omgevingsplan. GS zijn niet voornemens strengere normen vast te stellen dan 

landelijke. 

 

Conclusie: GS zullen meer aandacht schenken aan de visserij en haar activiteiten. GS komen terug op 

de vraag een coördinerende rol te vervullen bij de ontwikkeling gasvoorziening rondom Ens. 

 

6. Noordvleugelconferentie en Manifest De Uitweg  

De voorzitter stelt, vanwege het inmiddels gevorderde vergadertijdstip en teneinde de commissieleden 

de gelegenheid te bieden voor aanvang PS-vergadering nog een maaltijd te gebruiken, voor dit 

agendapunt te laten vervallen en te betrekken bij de behandeling bij het agendapunt IOP Almere tijdens 

de PS-vergadering van hedenavond.  

 

De VVD herinnert de voorzitter aan de verzoeken van de fracties van PvdA en VVD bij het vaststellen 

van de agenda en tekent hierbij uitdrukkelijk aan dat zij de gang van zaken ten aanzien van dit punt 

teleurstellend vindt.  

 

7.   Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 18.25 uur en dankt de aanwezigen voor hun komst. 

 
Vastgesteld in de vergadering van 20 november 2003,  
de griffier, de voorzitter,  
 


